
Protokół nr 9/16 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 30 maja 2016 r. 

 

Dziewiąte posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:20. 

Komisja obradowały w Sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 3 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecni członkowie Szeligowski 

Wojciech i Kołakowski Michał Łukasz (lista obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Pan 

Sylwester Jaworowski i Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska. 

Ad. 1)  

Otwarcia dziewiątego posiedzenia Komisji Rewizyjnej dokonał Wiceprzewodniczący tej 

Komisji Święcki Szczepan. 

Ad. 2)   
W tym punkcie Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił porządek posiedzenia:  

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjecie protokołu z ósmego posiedzenia Komisji w dniu 09 marca 2016 r. 

4.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z  

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia  

gminnego za 2014 rok.      

5. Przygotowanie opinii o wykonaniu budżetu i wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi. 

6. Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2015 r. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Wiceprzewodniczący Komisji poprosił o uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Uwag nie zgłoszono, więc Wiceprzewodniczący Komisji przeszli do przyjęcia porządku 

poprzez głosowanie: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Ad. 3) 

W tym punkcie Komisja przyjęła protokół z ósmego posiedzenia Komisji w dniu 9 marca 

2016 r.  poprzez głosowanie: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Pani Mioduszewska Gabriela – Skarbnik Gminy przedstawiła roczne 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kołaki Kościelne za 2015 rok (Zał. Nr 3) oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Kołaki Kościelne za 2015 r. (Zał. Nr 4). Jednocześnie 

zwróciła uwagę na niektóre rzeczy: 

- w opisówce są nasze należności wykazane w kwocie 992 031,48 zł i chcę powiedzieć, że w 

momencie gdy pisałam opisówka i podejmowaliśmy zarządzenie Regionalna Izba 

Obrachunkowa stała na stanowisku jeszcze, że Fundusz Alimentacyjny, zasiłki alimentacyjne 

nie będą wliczane do należności. W momencie, gdy było już sporządzone sprawozdanie  27S, 

te należności z tytułu zasiłków i Funduszu Alimentacyjnego weszły jak gdyby do naszych 

należności, co jest ogromną głupotą uważam, bo na dzień dzisiejszy tych naszych zaległości 

na koniec roku jest 88 tys., a rocznie spływa u nas tego Funduszu około 2 tys. Bo taka jest 

ściągalność tego Funduszu Alimentacyjnego. Ale tak stoi na stanowisku RIO, więc ja już w 



tej opinii dodałam te należności, czyli te 88 tys. i jak przejrzycie tą opinię to należności nie 

macie 992 tys., tylko 1.080.832,42 zł, różni się to o kwotę 88.800,94 zł. I to jest właśnie ta 

zaliczka i Fundusz Alimentacyjny. 

Radna Żabińska Jadwiga prosiła o powtórzenie, celem zapisania. 

Pani Skarbnik - 1.080.832,42 mln. 

Pan Wójt – a te 88 tys. należności, to z czego wynika? 

Pani Skarbnik – Fundusz Alimentacyjny, gdzie nasi alimenciarze…. 

Pan Wójt – a kto to przedstawia te kwotę, GOPS nam przedstawia tę kwotę, tak? 

Pani Skarbnik – my dostajemy z GOPS, jaka jest zaległość na Funduszu Alimentacyjnym.. 

Pan Wójt – to jest zaległość, nie prognoza? 

Pani Skarbnik – to jest zaległość, a jeden ma około 50 tys. i nie ma dochodów oficjalnych, 

więc nie ma możliwości z tego ściągnięcia i głupotą dla mnie jest stanowisko RIO, że to jest 

do należności, ale jest stanowisko i nie będziemy z nimi wojować. Niby należności mamy 

trochę zawyżone o to. 

- dostaliśmy pozytywną opinię z Regionalnej Izby Obrachunkowej z wykonania naszego 

budżetu (Zał. Nr 5). Chcę tu przypomnieć, że nasz budżet pod wodzą naszego Pana Wójta był 

wykonywany rzetelnie, oszczędnie, a oszczędności Państwo zauważyliście w naszym 

sprawozdaniu, jest to sprawozdanie z wykonania budżetu i tu są środki pieniężne, o których 

tutaj zawsze Państwa zapewnialiśmy, że będziemy je trzymać, jak najdłużej i jak najmocniej, 

żeby nam starczyły jak najwięcej na te raty. Na koniec roku mieliśmy 896.412, 96 tys. zł, ale 

tutaj musimy odjąć subwencję oświatową, która wpłynęła nam w grudniu na styczeń, t 

subwencja to jest 132.281 zł i odjąć zwykłe zobowiązania w kwocie 17.593 zł, ale dodać za to 

nasze należności w kwocie 26 tys. W skrócie środki wolne około 773 tys. zł. na koniec roku. 

Czyli udało nam się więcej zatrzymać, niż otrzymaliśmy Wat. 

Pan Wójt – z czego to wynika, otrzymaliśmy zwrot Wat z oczyszczalni, to jest połowa Wat. 

Pierwszą połowę za tamtej kadencji w 2014, my zatrzymaliśmy tą druga transzę a reszta 

środków pochodzi z oszczędności – likwidacja stanowisk w szkole, w Urzędzie. 

Pani Skarbnik – ogólnie na wynagrodzeniach z tytułu umowy o pracę i umowy zlecenie w 

naszym Urzędzie zaoszczędziliśmy 88.789 zł. Szkoła też sporo, bo około 104 tys. 

Pan Wójt – każde te pieniądze, to są nam potrzebne. 

Pani Skarbnik – w GOPS 20 tys. Na koniec roku nasz budżet zamknął się ogólną kwotą 

11 210 156,80 zł, w tym bieżące 9 985 575, 80 mln, majątkowe 1 224 581,00 zł. Dochody w 

2015 roku zrealizowane było w 98,17 %. Realizacja dochodów w porównaniu do 2014 r. 

wzrosła o 3,7 %. Dochody bieżące planowane wynosiły 9 985 575,80 mln a zrealizowane w 

kwocie 10 041 195, 05 zł oraz dochody majątkowe – plan wynosił 1 224 581,00 zł a 

wykonanie 964 293,32 tys. Zaraz powiem, dlaczego taka duża różnica. Mieliśmy sprzedaż w 

naszych dochodach majątkowych naszego Ośrodka Zdrowia – 250 tys. – wiadomo nie 

sprzedaliśmy. Wydatki majątkowe na dzień 31 grudnia wynosiły ogółem 9 175 526,80 zł,  

tym wydatki bieżące 7 903 382,80 zł a majątkowe 1 272 144,00 zł. Wydatki w 2015 roku 

zostały zrealizowane w 90,34%. Realizacja wydatków w porównaniu do 2014 roku była 

mniejsza o 5,66%. Zmniejszenie wydatków wiąże się z prowadzona polityką 

oszczędnościową, mającą na celu zgromadzenie środków na spłatę zaciągniętych zobowiązań 

w postaci dwóch kredytów i pożyczki. Na wydatki majątkowe zaplanowano kwotę 

1 272 144,00 zł, natomiast wydatkowano 1 059 042,21 zł. Zrealizowano zakup pompy Suw 

Zanie 7 498,49 zł, zakup działki pod drogę w Kossakach Borowych – 3 521,00 zł, budowa 

drogi Gosie Małe – 29 177,30 zł, realizacja programu „Wdrażanie elektronicznych usług, 

drugi etap tego programu, dla ludności wiejskiej Województwa Podlaskiego – zakup dwóch 

serwerów oraz zestawu bezpiecznego podpisu – 36 989,55 zł, to jest na wyposażeniu Urzędu 

Gminy, oraz zakup komputerów, notebooków i oprogramowania na kwotę 102 877,45 zł – to 

jest Zespół Szkół w Kołakach Kościelnych – to są wszystkie środki z programu PROW. 



Zakup notebooka w Urzędzie Gminy na kwotę 5 395,52 zł, zakup i montaż bramy garażowej 

dla OSP w Kołakach Kościelnych – 10 639,50 zł, wykonanie placu zabaw, adaptacja i 

wyposażenie sali przedszkolnej i zakup sprzętu na kwotę 90 836,59 zł, w tym 100% środki 

unijne. Budowa ogniw fotowoltaicznych – 637 323,00 zł, w tym kwota 520 200,00 zł to są 

środki unijne a 117 123,00 zł to środki z wpłat własnych użytkowników. Zakup samochodu 

ciężarowego IVWCO 125 460,00 zł, w tym środki unijne 76 500,00 zł i udział gminy – 

48 960,00 zł. Zakup klimatyzatora do świetlicy – 4 323,81 zł, dofinansowanie Komendy 

Policji – 5 000,00 zł (zakup sprzętu radiotelegraficznego i samochodu). Natomiast na wydatki 

bieżące planowano kwotę 7 903 382,80 zł zostały zrealizowane w kwocie 7 230 078,23 zł. Na 

zadania zlecone wydatkowano kwotę 1 070 451,31 zł, co stanowi 12,8% ogółu poniesionych 

wydatków.  Zadania zlecone są to wszystko dotacje zewnętrzne. W dotacjach zleconych to 

jest akcyza, zasiłki.  

Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych, to 511 932,90 zł. Należności budżetu gminy 

na koniec okresów, o których tu już wspomniałam to jest 1 080 832,42 zł, z czego zaległości 

za pobór wody wynosiły 60 720,44 zł. Na dzień dzisiejszy, na 25.05. mamy zaległych z 

poprzednich lat 9 351,93 zł i bieżących 6 595,75 zł. 

Pan Wójt – dużo zaległości udało nam się ściągnąć. 

Pani Skarbnik – z tytułu podatków i opłat mieliśmy 14 735,35 zł, zaległych na dzień 

dzisiejszy mamy 6 301,25 zł, z tytułu opłat czynszowych mieliśmy trzy czynsze na kwotę 

1 153,15 zł, na dzień dzisiejszy nie ma żadnych zaległości. Mamy jedną zaległość z tytułu 

opłaty za ogniwa fotowoltaiczne na kwotę 3 846,88 zł. Należności za odpady na koniec roku 

wynosiły 6 512,50 zł, na dzień dzisiejszy zaległości mamy 3 118,00 zł i bieżących 1 960,00 

zł. Należności za oczyszczalnie mieliśmy na koniec roku 8 659,80 zł a na dzień dzisiejszy 

mamy zaległych 4 599,20 zł i bieżących mamy 5 044,30 zł. Zaliczka i Fundusz alimentacyjny 

88 800,94 zł. Środki na rachunku 896 402,96 zł. Zobowiązania na koniec roku nasze wynosiły 

449 141,17 zł. To są wszystkie kwoty, które dotyczą naszego Urzędu i jednostek 

budżetowych, czyli i GOPS i szkoły. 

Pan Wójt – a te oszczędności, które nam Pani przedstawiła te 88 tys. to dotyczą szkoły też? 

Pani Skarbnik – nie, to jest tylko Urząd. 

Pan Wójt – a nie wiemy jakie tam mamy oszczędności na ruchach kadrowych? 

Pani Skarbnik – ja mam tylko kwotowo. 

Pan Wójt – tyle mamy mniej o 104… 

Pani Skarbnik – tak, o 104 w porównaniu do 2014 r. 

Pan Wójt – ale w tym też są kadrowe. 

Pani Skarbnik – ja mam tylko kwotowo, nie mam zmiany stanowisk. 

Pan Wójt – ale to jest większość, bo nie ma palacza, był też konserwatorem, nie ma… 

Pani Skarbnik – były też mniejsze dodatki wyrównawcze. 

Pan Wójt – mniejsze dodatki wyrównawcze, nie mam Pani pedagog i stad te oszczędności są. 

Pani Skarbnik – a w naszym Urzędzie głownie oszczędności polegały na zmniejszeniu umów 

zlecenia. 

Pan Wójt – no tych było dużo. 

Pani Skarbnik – bo różnica na umowach zlecenia była 55 178,34 zł w porównaniu do 2014 r. 

Bo w 2014 r. na umowach zleceniu było wypłacone 123 473,09 zł, a w 2015 r. 68 294,75 zł. 

Jeszcze dwa słowa o naszych zaległościach – mamy dwa kredyty i jedną pożyczkę. Dwa 

kredyty mamy w BS naszym i pożyczkę w WFOŚ. Wszystkie zaczęliśmy spłacać już. W 

tamtym roku nie spłacaliśmy wszystkich, spłacaliśmy dwa, nie spłacaliśmy tego kredytu na 

471 tys., który był zaciągnięty na drogi. Od 2016 roku od marca zaczęliśmy już go spłacać i 

tak na koniec 2013 roku pożyczka 949 568,00 zł i kredyt, jeden z tych kredytów 1 250 640,00 

zł i kredyt na drogi 471 tys. Razem tych zaległości kredytowych mamy 1 721 640,00 zł i 



pożyczki 949 568,00 zł na 31 grudnia. Około 30 tys. miesięcznie kosztuje nas obsługa 

kredytowa. 

Pan Wójt – pierwsze lata będą najgorsze, bo największe odsetki. I tak trzymamy ta wolną 

kwotę na koncie, żeby zapewnić spłatę tego. 

Pani Skarbnik – też pomieścić się we wskaźnikach przy wieloletniej prognozie, bo zgodnie z 

ustawą o finansach publicznych musimy sporządzać wieloletnie prognozy finansowe do 

momentu spłaty ostatniej złotówki kredytu, a to jest 2029 rok. Także jest nam bardzo ciężko, 

żeby się pomieścić, żeby nam RIO wydało pozytywną opinię do WPF. 

Pani Skarbnik zakończyła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r. 

Członkowie Komisji nie wnosili uwag do przedstawionych sprawozdań. 

Ad. 5) 

W tym punkcie Komisja Rewizyjna na podstawie przedstawionych sprawozdań opracowała 

opinię o przedłożonym sprawozdaniu finansowym, sprawozdaniu z wykonania budżetu 

gminy za 2015 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku oraz 

informacji o stanie mienia gminy. Opinia jest pozytywna (Zał. Nr 6). 

Następnie na podstawie tej opinii Komisja Rewizyjna przygotowała wniosek o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2015 rok (Zał. Nr 7). 

Wiceprzewodniczący Komisji odczytał wniosek i poprosił o przyjęcie go poprzez głosowanie: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Komisja Rewizyjna przyjęła jednogłośnie wniosek i postanowiła przedłożyć opinię i wniosek 

Przewodniczącemu Rady, celem przekazania do Regionalnej Izby Obrachunkowej i 

pozostałym radnym gminy oraz przedłożeniem go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 6) 

W tym punkcie Komisja postanowiła odłożyć sporządzenie sprawozdania za 2015 r. 

następnego posiedzenia, ponieważ nieobecny był Przewodniczący Komisji. 

Ad. 7) 

W sprawach różnych nie poruszano innych spraw. 

Ad. 8) 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął dziewiąte posiedzenie 

komisji. 
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